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Nyomtatott és online sajtó 
 

A Székely Nemzeti Tanács idén is részt vesz a katalánok függetlenségpárti 

demonstrációján  
2024. szeptember 11. – Krónika 

A Székely Nemzeti Tanács küldöttsége kedden a Katalán Nemzetgyűlés (Assemblea Nacional 

Catalana – ANC) vezetőivel találkozott, tájékoztatta a Krónikát az SZNT. A katalánok nemzeti 

ünnepén, szeptember 11-én idén is függetlenségpárti demonstrációt szerveznek. A katalán 

szervezet elnöke, Lluís Llach és külpolitikáért felelős tisztségviselője, Jaume Bardolet, valamint 

Núria Falcó, az ANC nemzetközi szóvivője, barcelonai székházukban fogadta Izsák Balázst, a 

Székely Nemzeti Tanács elnökét, Dr. Dabis Attila külügyi megbízottat és László György jegyzőt. 

A SZNT közleménye szerint a Székely Nemzeti Tanács külpolitikájában jelentős helyet foglal el 

a katalán önrendelkezési törekvést képviselő szervezetekkel ápolt kapcsolat. ,,A Katalán 

Nemzetgyűlés az a civil szervezet, amely évről évre, szeptember 11-én, a katalánok nemzeti 

ünnepén megszervezi a függetlenségpárti demonstrációt. Érdemes tudni, hogy ez a szervezet 

nemcsak az önrendelkezéssel kapcsolatos párbeszédet elutasító madridi politikai erőkkel 

szemben fogalmaz meg kritikus álláspontot, hanem azon katalán pártokkal szemben is, melyek 

kompromisszumok mentén eltávolodtak az önrendelkezés útjától” – áll a Székelyföld 

autonómiájáért küzdő szervezet közleményében.   
 

Kétszeres túljelentkezés az RMDSZ parlamenti képviselői és szenátori helyeire  
2024. szeptember 11. – Krónika 

Kapósak az RMDSZ parlamenti mandátumai: összesen hatvankilencen nyújtották be 

pályázatukat a szövetség 21 képviselői és 9 szenátori helyére, ennyien indulnának befutó helyen 

tulipános színekben a decemberi törvényhozási választáson. Miközben az alsó- és felsőházi 

frakció valamennyi tagja újrázna, a legnagyobb csata a szórványképviselői mandátumért zajlik, 

de belső verseny van számos területi szervezeten belül is. Az RMDSZ jelenleg 20 képviselővel 

és 9 szenátorral rendelkezik a bukaresti törvényhozásban, nagyjából ugyanennyi mandátumra 

számíthat a december 1-jén tartandó parlamenti választás nyomán is, ha átlépi az 5 százalékos 

bejutási küszöböt. Pontosabban eggyel több, 21 képviselői hely az RMDSZ-é, összesen ennyit 

szerzett a négy évvel ezelőtti megmérettetésen, időközben azonban kizárták a frakcióból és az 

alakulatból a diplomabotrányba keveredett máramarosi Apjok Norbertet.  
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A magyarok szavazatára is hajt az államfői tisztségre bejelentkezett Mircea 

Geoană  
2024. szeptember 11. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Bejelentette szerdán Mircea Geoană, a NATO napokban leköszönt főtitkár-helyettese, hogy 

jelölteti magát az idei romániai államfőválasztáson. A szándékát hónapokon keresztül 

lebegtető egykori külügyminiszter a közösségi oldalán posztolt videófelvételen ismertette a 

döntését. Mircea Geoană közölte, valamennyi romániai polgár elnöke szeretne lenni: a 

fiataloké és a nyugdíjasoké, az országban, illetve a diaszpórában élőké. „Az etnikai vagy vallási 

hovatartozásuktól függetlenül valamennyi román elnöke leszek. Számomra nem léteznek PSD-

sek, liberálisok, USR-esek, szuverenisták vagy RMDSZ-esek, azért vagyok itt, hogy mindenkit 

képviseljek” – jelentette ki, hozzátéve: az „emberek, és nem a pártok elnöke lesz”. A klip végén 

ismertetik Geoană szlogenjét is: „Független. Jövőkép. Tisztelet”.  

 

Megőriznék helyüket a parlamentben a háromszéki RMDSZ-es honatyák 
2024. szeptember 11. – szekelyhon.ro 

Az RMDSZ Háromszéki Területi Szervezete véglegesítette a parlamenti képviselői, illetve 

szenátori mandátumra pályázók listáját, amelyre – az újrázni óhajtó jelenlegi küldöttek mellett 

– új nevek is felkerültek. A szeptember 9-i határidőig az induláshoz szükséges dossziét Miklós 

Zoltán, Gál Károly és Könczei Csaba jelenlegi képviselők nyújtották be, de a jelöltlistára 

felkerült az erdővidéki nőszervezet elnöke által nevesített Buda Rozália és a gelencei ifjúsági 

szervezet által jelölt Tamás István neve is. Újrázna Fejér László Ödön szenátor is, az RMDSZ 

megyei nőszervezete közben Kondor Ágotát, az orbaiszéki fjúsági szervezet pedig Bodó 

Töhötömöt is jelölte. Szöllősi Tamás is indult volna szenátori mandátumért, de a kellő 

szervezeti támogatás hiányában a területi szervezet nem fogadta el jelentkezését – tájékoztatott 

az RMDSZ Kovászna megyei ügyvezető elnöke, Bodor László.  

 

Iskolaigazgató-cserék: nem csökkent a magyar tanintézetvezetők száma Maros 

megyében  
2024. szeptember 11. – szekelyhon.ro 

Az új tanév új iskolaigazgatókat is hozott számos tanintézmény élére Maros megyében, de a 

szokásjog és a méltányos együttélés jegyében a magyar iskolavezetők helyére ismét magyar 

igazgatók kerültek. Sőt, a marosvásárhelyi Bernády György Általános Iskolát is magyar 

igazgató vezeti szeptember elsejétől. Az iskolaigazgatók egy része versenyvizsgával foglalja el 

az állását, de olyan iskolavezetők is vannak, akik főtanfelügyelői kinevezéssel töltik be a 

funkciót. Az ő kinevezésük az aktuális tanév végéig szól, vagy egy azt megelőző visszavonásig, 

illetve a versenyvizsgáig, ha közben szerveznek olyat. Augusztus 31-én lejártak a kinevezések, 

a legtöbb iskolavezető megtarthatta funkcióját, ők meg is kapták szeptember elsejével az újabb 

kinevezést.  
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Ipolyság város díjai a kiemelkedő lokálpatriotizmus elismerései 
2024. szeptember 12. – Felvidék.ma 

A 42. Honti Kulturális Napok keretében szerdán délután adták át a város díjait. Az idei 

esztendőben három személyt tüntettek ki az Ipolyság Város Díjával és egy személy kapta meg 

az Ipolyság Város Polgármesterének Díját. Mint a városháza színháztermében tartott ünnepi 

képviselő-testületi ülésen Zachar Pál, a város polgármestere kifejtette: az ünnepélyes alkalom 

arra emlékeztet minket, arra ad lehetőséget, hogy kifejezzük hálánkat azoknak a kivételes 

személyiségeknek, akik már bizonyították lokálpatriotizmusukat.” Hozzátette: önmaguk és 

családjuk mellett a közösségért, Ipolyságért is dolgoznak. Méltóképpen képviselik városunkat, 

láthatóvá téve Szlovákiában és a nagyvilágban. 

 

A Dalia Kollégium első hétvégéje Gömörpéterfalán 
2024. szeptember 11. – Felvidék.ma 

A Felföldi Dalia Iskola 2021-ben csatlakozott a Kárpát-medencei Népfőiskolai Hálózathoz, így 

azóta Dalia Népfőiskolaként is működnek Gömörpéterfalán. Idén ősszel elindították a 2026-ig 

tartó Dalia Kollégiumot, ahol magyar harcművészeti képzéseken vehetnek részt az érdeklődők. 

A Dalia Kollégium első képzésére, ahol a szablyavíváson volt a hangsúly, múlt hétvégén került 

sor a Magyar Közösségi Házban, a Daliák központjában. A résztvevők megtanulták a híres 

huszár hatvágást, a vívás alapjait, a vágásokat és védéseket. A megszerzett tudást mindenki 

igyekezett kamatoztatni a küzdelmekben, párbajokban. A Felföldi Dalia Iskola és egyben a 

Dalia Kollégium célja, hogy a felgyűjtött néprajzi anyag ne csak dokumentáció legyen, hanem 

összegezve, kidolgozva és rendszeresítve visszatérjen az életbe mindazok számára, akik a 

harcművészeten keresztül is megélik a magyarságukat. 

 

Várják a jelentkezőket a III. Szlovákiai Magyar Diákfilmfesztiválra 
2024. szeptember 11. – Felvidék.ma, Új Szó 

Az előző két év megmérettetésen felbuzdulva, idén újra megrendezésre kerül az immár III. 

Szlovákiai Magyar Diákfilmfesztivál. A verseny célja, hogy a fiatal felvidéki tehetségek 

elinduljanak a filmkészítés útján. A fesztivál jelenlegi fő támogatója a KULTMINOR Kisebbségi 

Kulturális Alap. A versenyzőket szakmai zsűri értékeli, akikkel a diákok a 2024 novemberében 

megrendezett gálaesten személyesen is találkozhatnak. A diákfilmfesztivál ötlete két szlovákiai 

magyar fiatal videóstól származik. Ádám Szabolcs és Davitko Oliver 2019-ben megnyerte a 

Zlatá Klapka fesztivál fődíját. Akkor vették a fejükbe, hogy létrehoznak egy hasonló fesztivált a 

szlovákiai magyar diákok számára is. 
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Hálaadó szentmisével zárult a városnapi ünnepségsorozat Zentán 
2024. szeptember 11. – PannonRTV , Vajdaság Ma 

A város napja, valamint a zentai csata 327. évfordulója alkalmából hálaadó szentmisét tartottak 

a Lisieux-i Kis Szent Teréz-emléktemplomban, Zentán. A hívek minden évben szép számban 

megjelennek ilyenkor a templomban. Szeptember 11-e emellett a templom felszentelésének 

évfordulója is. A szentmisén a helyi önkormányzat több tisztségviselője is megjelent. Nagy 

József, nyugalmazott esperes-plébános: „Igazából a szentmise egyben a templom 

felszentelésének hetedik évfordulója, a zentai csata 327. évfordulója, valamint Zenta város 

napja is, amelyet az 1990-es évek óta ünnepelünk. Hálát adunk, reménység van bennünk, 

hiszen ez a templom is szinte a semmiből épült fel itt, Vajdaságban. Én mindig azt vallom, hogy 

ahol templomot építünk, ott Isten jövőt akar.” 

 

Korszerű, nyitott és diákközpontú oktatás az újvidéki Petőfi Sándor Általános 

Iskolában 
2024. szeptember 11. – PannonRTV, Vajdaság Ma 

A kisebbségi nyelvű oktatásról és az intézmény működéséről tanácskozott ma az újvidéki Petőfi 

Sándor Általános Iskola vezetőségével Tomislav Žigmanov emberi- és kisebbségi jogi miniszter 

és Slavica Đukić Dejanović oktatási miniszter. Az újvidéki Petőfi Sándor Általános Iskolát 1955-

ben alapították, és azóta is az egyik legfontosabb része a Vajdaságban működő oktatási 

intézmények hálózatának. Jelenleg 1345 diákja van, közülük 92-en tanulnak magyar nyelven. 

Argyelán Zoltán, igazgató, Petőfi Sándor Á. I., Újvidék: „A nyelvtanulásban a legfontosabb az 

interakció a gyerekek között, a barátkozás, társalgás. Mondhatjuk azt, hogy meglepődünk azon, 

milyen gyorsan elkezdik beszélni a szerb illetve a magyar nyelvet. Olyannyira jól, hogy 

versenyeken is részt vesznek és díjakat is nyernek.” 

 

Dr. Sturc Béla emlékkiállítás nyílt a Szabadkai Városi Múzeumban 
2024. szeptember 11. – PannonRTV 

Az elismert botanikus, biológiatanár 110 éve született és 30 éve hunyt el. Tanári pályája során 

nem csupán oktatott, hanem folyamatosan új tanítási módszereket is keresett és Vajdaság 

természetrajzára vonatkozó témákat dolgozott fel. Rendületlenül járta a terepet, herbáriumot 

készített, tudományos cikkeket írt. Már az 1950-es években a természetvédelem fontosságára 

hívta fel a figyelmet. A Szabadka-Horgosi Homokpuszta. Ez volt Dr. Sturc Béla 

kutatómunkájának legfőbb területe. Természetes flóraképére és megőrzésének kérdéseire 

vonatkozó tanulmánya ma is megkerülhetetlen a kutatók és a természetvédelmi szakemberek 

számára. A Szabadkai Városi Múzeum egyik legfontosabb gyűjteménye a Sturc-féle herbárium. 

 

Hamarosan újabb lehetőség 
2024. szeptember 11. – Magyarszo.rs 

A Magyar Nemzeti Tanács évről évre támogatást nyújt a külföldi felsőoktatási intézményekben 

szerzett főiskolai és egyetemi oklevelek, továbbá posztgraduális tudományos fokozatok szerbiai 
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honosítására vagy elismerésére. A legutóbb meghirdetett pályázatra az MNT Hivatalába 

összesen 49 kérelem érkezett, amelyek mindegyike pozitív elbírálásban részesült. A jelentkezők 

nagy része Magyarkanizsa, Szabadka, Kishegyes, Topolya, Zenta, Temerin, Óbecse, Ada, Csóka, 

Apatin, Zombor, Kúla, Nagybecskerek és Törökkanizsa területéről pályázott. A legtöbben 

magyarországi oklevelet honosítottak, de a kérelmezők között volt németországi oklevéllel 

rendelkező is. A kérelmezők főként egyetemi alap- és mesterképzésre vonatkozó oklevelek, öt 

fő pedig középiskolai szintű oklevél honosítási költségeire kérte a támogatást. A sikeresen 

pályázókkal tegnap írták alá a visszatérítésről szóló szerződést Szabadkán. 

 

Ajvárbajvívó versennyel kezdődött a Topolyai Napok rendezvénysorozata 
2024. szeptember 12. – Vajma.info 

Az Ajvárbajvívó karavánnal kezdődött a Topolyai Napok rendezvénysorozata. A Rendezvények 

terén tíz csapat versengett ajvárkészítésben, végül a zsűri értékelése szerint aCicos Macos de la 

Ajvaros készítette a legjobb paprikakrémet. A bácskossuthfalvi csapat képviselheti i 

Belgrádban Topolya községet. Szerdán a Rendezvények terén Megkezdődött a Topolyai Napok 

rendezvénysorozata az Ajvár-bajvívó karaván elnevezésű ajvárkészítő versennyel. Idén 11. 

alkalommal indult útjára az Ajvárbajvívó karaván, amely során Szerbia legjobb ajvárját, illetve 

annak készítőjét keresik. A szervezők ajándékokkal és színes programokkal várták a 

versenyzőket és a helyszínre látogatókat. 

                       
Határokon átívelő cselekvő szeretet 
2024. szeptember 11. – KISZo.net 

Jótékonykodjunk, adjunk vért és hívjuk fel a figyelmet a határon túli magyarokkal való 

összetartozásra – ezzel a hitvallással szervezi meg évről évre az Egy vérből vagyunk nevet viselő 

jótékonysági futást Gui Angéla. A kezdeményezés célállomása idén a nagydobronyi 

gyermekotthon volt. A karitatív futónagykövet szerint, ha a gyerekek látják azt, hogy vannak 

emberek, akik 400 kilométert is képesek teljesíteni értük, akkor ők is képesek lesznek elérni a 

saját céljaikat. Szombat délután értek Nagydobronyba az Egy Vérből Vagyunk Alapítvány által 

szervezett jótékonysági futás résztvevői. A start a Bács-Kiskun vármegyei Ballószögön volt, 

ahonnan az alapítvány munkatársai az általuk felkért ultrafutókkal együtt még szeptember 4-

én rajtoltak el, s négy nap alatt összesen 378 kilométert futottak le. Szombaton reggel 

Haranglábnál átlépték a magyar–ukrán határt. Ebben jelentős segítséget kaptak Magyarország 

ungvári és beregszászi külképviseletétől. 
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Magyarországi finanszírozással szerveztek gyermektábort Ivano-Frankivszk 

megyében 
2024. szeptember 11. – KISZo.net 

Magyarország Ungvári Főkonzulátusa a Tiszta Szívvel Alapítvány közreműködésével, a háború 

sújtotta övezetekben élő gyermekek üdültetését támogatja. Összesen 150 gyereknek és 

kísérőnek – 50 fős váltásokban – lesz lehetősége ősszel kikapcsolódni a Kárpátok festői 

környezetében. Magyarország a jószomszédi kapcsolatokban érdekelt, bizonyítja ezt, hogy a 

háború kitörése óta fokozottan támogatja az Ukrajnában élőket és az országból elmenekült 

embereket. Nem első alkalommal érkezett magyar támogatás Ivano-Frankivszk megye 

területére sem. Az ungvári magyar főkonzulátus csaknem egy évtizede ápol jó kapcsolatokat a 

Kárpátokon túli településekkel. Ennek eredményeképp idén februárban Ivano-Frankivszk 

városában, a Szent Illés Próféta Templom alagsorában szociális pékség nyílt. Az avató 

ünnepségen Bacskai József ungvári magyar főkonzul elmondta: a pékség létrejötte fontos 

üzenetet hordoz magában, miszerint Magyarország továbbra is folytatja a humanitárius 

támogatást, kenyeret ad, rászoruló családokat támogat. 

 

Elhunyt Szabó Dezső, a beregszászi színház munkatársa 
2024. szeptember 11. – Karpatalja.ma 

Elhunyt Szabó Dezső, a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház hangtechnikusa. A 

szomorú hírt a színház Facebook-oldalán közölték szeptember 11-én. Ahogyan arról korábban 

beszámoltunk, Szabó Dezső május 29-én súlyos koponyatörést szenvedett. Ennek 

következtében két hétig kómában volt, ezalatt pedig bakteriális tüdőgyulladást kapott. 

Hónapokig kezelték, azonban szervezete feladta a harcot. A Kárpátalja.ma szerkesztősége 

részvétét fejezi ki az elhunyt hozzátartozóinak. 

 

Kihívások háború idején: a Kárpátaljai Magyar Cserkészszövetség munkája 
2024. szeptember 11. – Karpat.in.ua 

A Kárpátok bérceinek meghódítása, sátorozás a szabad ég alatt és egy teljes, boldog 

gyermekkor megélése – a Kárpátaljai Magyar Cserkészszövetség a háború idején is a helyi 

magyar közösség fiataljainak biztonságot jelentő szervezete. A cserkészek immár 33 éve 

igyekeznek hitre, a nemzeti hagyományok és a természet iránti tiszteletre nevelni a fiatal 

generációt. A háború kitörése óta a cserkészszövetség egy percig sem szüneteltette a munkáját. 

Stábunk megkeresésére Popovics Pál, a szervezet elnöke elmondta, hogy Kárpátalján jelenleg 

közel 300 fiatal és felnőtt tagja a szövetség valamely csapatának a megye számos településén, 

Munkácson, Beregszászon, Csapon, Beregrákoson, Beregdédán, Benében és számos más 

helyen is. Bár a háború kihívást jelentett a cserkészszövetség számára, de mindenek ellenére 

igyekeznek továbbra is támogatni a fiatalokat és pozitív élményekkel gazdagítani életüket. A 

kárpátaljai magyar cserkészek körében soha sem szűnik a jókedv. Sztankovics Anna-Mari már 

sok éve aktív tagja a cserkészmozgalomnak. 
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https://kiszo.net/2024/09/11/magyarorszagi-finanszirozassal-szerveztek-gyermektabort-ivano-frankivszk-megyeben-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
https://kiszo.net/2024/09/11/magyarorszagi-finanszirozassal-szerveztek-gyermektabort-ivano-frankivszk-megyeben-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/elhunyt-szabo-dezso-a-beregszaszi-szinhaz-munkatarsa/
https://life.karpat.in.ua/?p=214327&lang=hu
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Sportversenyre kerül sor Beregszászban 
2024. szeptember 11. – Karpat.in.ua 

A hírt Babják Zoltán polgármester közölte hivatalos Facebook-oldalán. „Ünnepeljük meg a 

sport napját együtt! Az Oázis parkban szeptember 14-én workout versenyt rendezünk. A 

program: húzódzkodás, fekvőtámasz, tolódzkodás. Várunk minden érdeklődőt, iskolásokat és 

felnőtteket. A regisztráció 8 órakor kezdődik az Oázis parkban, az új edzőpályánál” – olvasható 

a bejegyzésben. 

 

Nem volt elég szavazat a költségvetés elfogadásához 
2024. szeptember 11. – Népújság 

A Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség (MMÖNK) Tanácsának hétfői 

rendkívüli ülésén ismét napirenden volt a közösség 2024-es költségvetése, viszont a nyolc 

támogató szavazat nem volt elegendő a dokumentum elfogadásához. A közösség szeptember 

30-ig ideiglenes költségvetéssel működik. Döntő többséggel viszont elfogadták a hosszúfalui 

Diákszálló szabályzatát és árjegyzékét. Az ülésnek még a napirend elfogadása előtt Kasaš 

Habjanič Mihael tanácstag javaslata határozta meg a hangulatát – miszerint a muravidéki 

magyarság nevében bizalmi szavazást javasol Orban Dušan tanácselnök leváltásáról –, s az ülés 

a folytatásban többször heves vitába torkollt. Kasaš javaslatáról – mivel a rendkívüli ülés 

napirendje nem bővíthető – nem szavaztak. 

 

Lendva–Ljutomer gázvezeték: elfogadták a területrendezési tervet 
2024. szeptember 11. – Népújság 

A szlovén kormány a múlt héten határozatott hozott a Lendva–Ljutomer között megépítendő  

R15/1 gázvezeték területrendezési tervének elfogadásáról. A vezetéket a Plinovodi vállalat építi 

majd. A jelen állás szerint tehát elkészültek az építési engedély kiadásának alapfeltételei, 

meghatározták a technikai, kommunális, biztonsági és környezetvédelmi, területrendezési 

megoldásokat is. Mivel a kivitelező, a Plinovodi vállalat az állami költségvetés közvetlen 

felhasználója, nem lesz szükség állami hitelgaranciára. Az állami területrendezési terv, illetve 

az említett szakmai alapok elkészítésének költségeit a Plinovoddi vállalat fedezi. 

 

Befejeződött a Vinarium Fesztivál 
2024. szeptember 11. – Népújság 

A lendvai Vinarium Fesztivál 2024-es rendezvénysorozata a múlt hétvégén a Vinarium 

Kilátótorony 9. születésnapjának megünneplésével zárult. A rendezvényt turisták, 

kerékpározók, változatos gasztronómiai, kulturális és zenei kínálat jellemezte. A Vinarium 

kilátótornyot a Lendvahegyen az idén valamivel több mint 48 ezer, a kilenc év alatt pedig 

688.500 látogató látogatta meg. Az 53,5 méter magas kilátótorony születésnapján a látogatókat 

elsőként Bánutai Éva Mária, a Lendva Várja Önt Turisztikai Szövetség elnöke köszöntötte. 
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https://sport.karpat.in.ua/?p=16674&lang=hu
https://nepujsag.net/nemzetiseg/16690-nem-volt-el%C3%A9g-szavazat-a-k%C3%B6lts%C3%A9gvet%C3%A9s-elfogad%C3%A1s%C3%A1hoz.html
https://nepujsag.net/gazdasag/16692-lendva%E2%80%93ljutomer-g%C3%A1zvezet%C3%A9k-elfogadt%C3%A1k-a-ter%C3%BCletrendez%C3%A9si-tervet.html
https://nepujsag.net/muravidek/16694-befejez%C5%91d%C3%B6tt-a-vinarium-fesztiv%C3%A1l.html
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Hangsúlyozta, 2015 szeptember 2-án, a kilátótorony megnyitásakor jóformán senki sem hitt a 

sikerben, de kiderült, igazi turisztikai sikertörténetté nőte ki magát, amit a legszebben a 

látogatók száma mutat meg. 

 

Magyarul a világ körül 
2024. szeptember 11. – Népújsag 

Kruzslicz Tamás neve ismerősen csenghet fiatalabb olvasóink számára, hiszen a Ljubljanai 

Egyetem Bölcsészettudományi Karának magyar lektora volt öt éven keresztül, 2018 és 2023 

között. Az élet a szlovén fővárosból meglehetősen messze sodorta, hiszen tavaly ősztől az 

Oszakai Egyetem Idegennyelvi Karának magyar tanszékén magyar anyanyelvi lektor. Magyar–

német szakos mesterdiplomája mellett párhuzamosan, 2013-ban szerezte meg a magyar mint 

idegen nyelv tanára képesítést a budapesti Eötvös Loránd Tudományegyetemen – Miért dönt 

úgy valaki Japánban, hogy magyarul fog tanulni – A legtöbben csak azt döntik el, hogy egy 

európai nyelvet szeretnének tanulni, illetve sokan egyetemet választanak. Ugyanis Japánban 

nagyon fontos munkakeresés szempontjából, hogy jónevű egyetemre járjanak. A mi 

egyetemünk ennek a kritériumnak megfelel, nem könnyű bekerülni sem, a jelentkezőknek 

felvételi vizsgán is meg kell állni a helyüket. 

 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. szeptember 11. – Kossuth Rádió 

 

Ferenc Viktória, a Fidesz-KDNP listájáról az Európai Parlamentbe bejutott, kárpátaljai 

származású képviselő első hivatalos, kárpátaljai látogatásán a magyar érdekvédelmi, 

társadalmi, szakmai és egyházi szervezetek vezetőivel találkozott és tárgyalt. 

 

Szerbiában, az új tanévben 1105 középiskolás diák tanul magyar nyelven. Egyre népszerűbb az 

anyanyelven való tanulás, s egyre kevesebben választják az állami nyelvű oktatást. A hároméves 

szakmunkásképzők helyett ugyanakkor inkább négyéves középiskolai szakokra jelentkeznek, 

hogy utána egyetemen tanulhassanak tovább. A szerbiai oktatási államtitkárral, Jerasz 

Anikóval Németh Ernő beszélgetett. 

 

A 33. Tusványoson a székelyföldi megyék turizmusának vezetői a legnépszerűbb turisztikai 

desztinációkról is tanácskoztak. Szó volt arról is, hogy a székelyföldi Hargita megye 

Romániában turisztikai látványosságokban, természeti szépségekben igencsak gazdag. Vajon 

https://nepujsag.net/horizont/16693-magyarul-a-vil%C3%A1g-k%C3%B6r%C3%BCl.html
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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ez mennyire jelenthet kitörési pontot, előre lépési lehetőséget a megye számára? Erről is 

kérdezte munkatársunk, Bíró István Szabó Károlyt, a Visit Hargita ügyvezetőjét.  

 

Elkészült a történelmi vitézi rend emlékhelye Hegyközkovácsiban. A partiumi település 

református egyházközsége adott helyet az emlékparknak, ahol Nagy Mátyás felvidéki 

szobrászművész Emese álma című alkotása, és a hat vitézi széket szimbolizáló lármafa áll. A 

turulmadár előtti oszlopra a Szent Korona kőből faragott mása került. Bár a vitézi rend tagjai 

számos ünnepségen vettek részt, nem volt egy hely, ahol összegyűljenek, és méltó módon 

megtartsák az éves vitézi avatásokat. Az adományokból, önkéntes munkával létrejött 

emlékhely a térség magyarságának egy új kulturális tere lesz. 

 

A kassai Thália Színház, a Kárpát-medence legészakibb, magyar színháza meghirdette az 55. 

évadát. Az ünnepi, új évad játéktervét sajtótájékoztatón mutatta be a társulat vezetése. Bartók 

Csaba riportja következik. 

 

Több mint száz zenész, több, mint ezer táncos, több mint táncháztalálkozó – ez volt a mottója 

a hétvégén rendezett Erdélyi Táncháztalálkozónak. A program hagyományosan a látványos és 

muzsikaszótól hangos felvonulással kezdődött. Majd néptáncelőadásokon és hajnalig tartó 

táncházakban ropták a táncoslábúak. A szervező Udvarhely Néptáncműhely és a Háromszék 

közös gálaműsora, a Kallós Zoltán néprajzkutató emlékére színpadra állított néptáncelőadás 

koronázta meg a találkozót.   

 

A muzslyai Lehel Labdarúgó Klub és a Szeged-Szentmihályi Futball Klub Sportegyesület egy 

határon átívelő program részesei. A közelmúltban nemzetközi tábort szerveztek. Az 

együttműködés tapasztalatairól a muzslyai Sportközpont koordinátorát, Puskás Jánost halljuk 

elsőként Kónya-Kovács Otília riportjában. 


